

Introduction

This new edition of *Canadian Studies: Foreign Publications and Theses* contains references to over 3,300 books, serials, and theses which deal in whole or in part with Canada or with Canadians, but which were produced outside Canada, primarily since 1980. It incorporates the titles listed in the previous editions plus some 1,700 new titles added to the ICCS bibliographic database over the past two years.

As in the previous edition the organization of the bibliography is by broad subject category, sub-arranged alphabetically by author — an arrangement intended to assist researchers surveying Canadian Studies activities in a specific discipline, and librarians using the document as a reference tool for collection development. Name and title indexes provide additional points of access. Readers wishing information on publications of a specific country or a more specialized subject category are welcome to write to the librarian of the ICCS to request a database search.

The sources used in the compilation of this bibliography are listed at the end of the document. A great number of titles were supplied thanks to individual scholars who returned a bibliographic form included in each issue of our newsletter, *ICCS Contact*. Copies of books, theses and serials forwarded by

Introduction

Cette nouvelle édition de *Études canadiennes: Publications étrangères et thèses* réferme des références à plus de 3 300 livres, périodiques et thèses qui traitent en tout ou en partie du Canada ou des Canadiens et qui ont été publiés à l'extérieur du Canada, surtout depuis 1980. Elle incorpore les quelque 1 700 nouveaux titres, ajoutés à la base de données bibliographique du CIEC au cours des deux dernières années, à la liste des titres parue dans les éditions précédentes.

Comme dans l'édition précédente, la bibliographie est classée par catégories générales, puis par ordre alphabétique d'auteur — une disposition conçue pour aider les chercheurs à opérer un survol des activités en études canadiennes dans une discipline spécifique et les bibliothécaires à utiliser le document comme outil de référence pour le développement de leur collection. Les index d'auteurs et de titres offrent des portes d'accès supplémentaires. Les lecteurs désirant obtenir de plus amples renseignements sur les publications parues dans tel ou tel pays ou sur une catégorie plus spécialisée sont invités à présenter par écrit une demande de recherche dans la base de données à la bibliothécaire du CIEC.

Nous avons dressé la liste des sources utilisées pour la compilation de cette bibliographie à la fin